
Digitaliserings- og Teknologiudvalget
Onsdag den 3. juni 2020 - kl. 16:30
Videomøde

Deltagere

Hella Hardø Tiedemann (A) - Deltog
Kåre Harder Olesen (V) - Deltog
Dennis Sørensen (A) - Deltog
Jack Nør (A) - Deltog
Johan Müller (A) - Deltog
Michael Jensen (O) - Deltog
Thomas Fogh (Ø) - Deltog
Jens Kjellerup Hansen (digitaliseringschef) - Deltog
Jette Brøndum - Deltog

Afbud/Fraværende

Carsten Riis (direktør) - Afbud

Punkt 1 Bemærkninger til referatet

Beskrivelse

Jævnfør § 9, skal der på det førstkommende møde efter referatet udsendelse være dette punkt.

Seneste referat er fra den 4. marts 2020.

Beslutningen træffes af

Digitaliserings- og Teknologiudvalget



Beslutning

Intet

Punkt 2 Meddelelser

Beslutning

Intet

Punkt 3 Opgradering af Ballerup.dk

Indhold

Sammendrag

Der gives en orientering om den forestående opgradering af Ballerup.dk. Der er tale om en
teknisk opgradering og en opgradering af indhold, der sikrer, at hjemmesiden lever op til
lovkrav om webtilgængelighed.

Baggrund

Ballerup Kommunes nuværende hjemmeside blev lanceret i 2016 med en række løbende
tilretninger af løsningen.

Ballerup.dk skal opgraderes af to årsager:

Teknisk opgradering: Ballerup.dk er bygget i et Content Management System (CMS),
der har såkaldt ”end of life” ved udgangen af 2021. Det betyder, at systemet ikke
længere videreudvikles eller sikkerhedsopdateres.
Indholdsmæssig opgradering: Lovkrav om webtilgængelighed kræver ændringer af
indhold på Ballerup.dk. Websteder offentliggjort før den 23. september 2018 skal
overholde lovens krav fra den 23. september 2020.

Sagsfremstilling

Ballerup.dk er en velfungerende hjemmeside, men som af to årsager kræver opgradering: 

Teknisk opgradering: Ballerup.dk er bygget i et Content Management System (CMS) ved1.
navn Drupal 7. Dette system har såkaldt ”end of life” medio 2021. Det betyder, at
systemet ikke længere videreudvikles eller sikkerhedsopdateres. Opgraderingen udgør en
større ændring i forhold til normale opgraderinger og vil stort set svare til at skifte CMS
system.



Indholdsmæssig opgradering: Loven om webtilgængelighed (WCAG = Web Content2.
Accessibility Guidelines) skal sikre, at så mange som muligt kan bruge offentlige
myndigheders websteder og mobilapplikationer. Det gælder ikke mindst brugere med
handicap. For Ballerup.dk gælder det, at webtilgængelighed skal være implementeret
senest den 23. september 2020. Krav om webtilgængelighed handler om de principper og
teknikker, man skal følge, når man udvikler websteder, mobilapplikationer og andre
tekniske løsninger, så de kan bruges af alle, herunder brugere med handicap. Der er fire
overordnede principper i loven om webtilgængelighed: Opfattelig, anvendelig, forståelig
og robust. Dette uddybes med eksempler på mødet.

Der gælder de samme udfordringer for Ballerup Kommunes intranet INTRA, og opgradering af
de to løsninger håndteres som ét fælles projekt, der dog ikke implementeres samtidig.
Styregruppen har valgt at fokusere på idriftsættelse af opgraderet Ballerup.dk før INTRA, da der
skal ske færre ændringer af funktionalitet på hjemmesiden, og da der er tale om et offentligt
site, hvor der vil være stor fokus på webtilgængelighed.

I forbindelse med den tekniske opgradering af Ballerup.dk vil der blive udviklet enkelte nye
funktioner, der har været efterspurgt i organisationen over længere tid.

Der gives en status i forhold til planerne for opgradering af Ballerup.dk på mødet.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Der er samlet afsat 1 mio. kr. i budget 2020 til opgradering af Ballerup.dk og INTRA.

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Digitaliserings- og Teknologiudvalget

Indstilling

Center for Politik og Organisation indstiller, at

Orientering om opgradering af Ballerup.dk tages til efterretning.1.



Beslutning

Taget til efterretning med denne bemækrninger:

Der ønskes stadig fokus på, at ballerup.dk skal afspejle en borgerrettet tilgang til hjemmesiden.
Administrationen undersøger muligheden for, at seneste møde vises øverst på kommune-tv
løsningen på hjemmesiden.

Punkt 4 Udskydelse af projekt om digitale valglister

Tidligere behandling

Økonomiudvalget den 10. december 2019 Punkt 7

Indhold

Sammendrag

Startdatoen for implementering af nyt valgsystem er flyttet til efter Kommunal- og
Regionsrådsvalget i 2021, og som konsekvens heraf foreslås det, at implementering af de
digitale valglister udskydes til at træde i kraft samtidigt med det nye valgsystem.

Baggrund

Tidsplanen for implementering af nyt valgsystem er flyttet, så det først sættes i drift
efter Kommunal- og Regionsrådsvalget i 2021. 

Sagsfremstilling

KOMBITs bestyrelse har besluttet, at udskyde datoen for at idriftsætte nyt valgsystem til
efter Kommunal- og Regionsrådsvalget i 2021 for at give kommunerne ro og tryghed til at
arbejde med forberedelserne til selve valget. Det betyder også, at der afsættes den nødvendige
tid til at gennemteste både system og nye procedurer, inden det implementeres.

For Ballerup Kommune betyder det at indførelsen af de digitale valglister udskydes, så
tidsplanen herfor fortsat følger indførelsen af det nye system. Det vil sige, at ved Kommunal- og
Regionsrådsvalget i 2021, bibeholdes antallet af borde, tilforordnede mv. som ved et normalt
valg til Kommunal- og Regionrådsvalg.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Digitaliserings- og Teknologiudvalget

Indstilling

Center for Politik og Organisation indstiller, at

Orientering om, at digitale valglister udskydes til at følge implementeringen af det nye1.
valgsystem tages til efterretning.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 5 Opgradering af trådløst netværk

Indhold

Sammendrag

Der skabes i fiberprojektet øget kapacitet til og fra kommunalt anvendte bygninger til
internettet. Selve dækningen indenfor bygningen kan forbedres via opgradering af det trådløse
netværk. 

Administrationen foreslår, at der i budgetforhandlingerne for 2021 indgår forslag til projekt for
opgradering af trådløst netværk på udvalgte kommunale lokationer. Projektet beløber sig til
3 mio. kr.

Projektet omfatter lokationer, der med implementering af nye digitale processer, har et behov
for øget og forbedret dækning.



Baggrund

I Ballerup Kommune er der pres på at skabe øget digitalisering og implementering af digitale
processer. Det medfører krav om øget digital infrastruktur på eksterne lokationer, som
plejecentre, daginstitutioner, botilbud mv.

Der er med fiberprojektet taget højde for at skabe øget båndbredde frem til de eksterne
lokationer med fiberprojektet.

Udover at forsyne lokationer med fiber er det nødvendigt også at sikre en bedre dækning med
trådløst net indenfor selve lokationen, således at der er dækning med trådløst net i alle dele af
lokationen. 

Det foreslås derfor, at der i budget 2021 afsættes 3 mio. kr. i anlæg til at sikre et tidssvarende
og fremtidssikret trådløst netværk for Ballerup Kommunes eksterne lokationer, hvor der opleves
et behov for en øget og forbedret dækning.

Sagsfremstilling

Fiberprojektet skaber digital infrastruktur frem til en lokation, det trådløse netværk skaber
digital infrastruktur indenfor en lokations område. Hvis ikke det trådløse netværk er optimalt,
vil man ikke kunne udnytte fordelene ved fiber optimalt.

Derfor skal dækningen af trådløst netværk undersøges og opgraderes i takt med, at der udrulles
fiber på eksterne lokationer. Udgangspunktet er at opgradering af trådløst netværk vil blive
prioriteret efter de samme principper som i fiberprojektet, dog tages der højde for, at der kan
være lokationer fx børnehuse, hvor dækningen er meget ringe og disse skal ligeledes prioriteres
afhængigt af det konkrete behov.

Fra fiberprojektet er prioriteringen således, at primært skoler og plejecentre får indlagt fiber, da
de skal kunne understøtte de nye fælleskommunale tiltag som bl.a. plejecentrenes Fællessprog
III (Nexus) og skolernes nye digitale platform Aula. Dette sker i 2020 og 2021, hvoraf nogle
lokationer er fremrykket til 2020. Størstedelen af børnehuse og klubber står til at få indlagt fiber
i 2022, dog kan børnehuse være udfordret på den trådløse dækning allerede i 2020/2021 i
forbindelse med implementering af AULA. 

Projektet omfatter 7 plejecentre, Rødbo, Stokholtbuen, Brydehuset, 4 klubber, 25 børnehuse og
5 BFO'er, da de oplever øget behov for dækning med nye digitale arbejdsgange. Ballerup
Kommunes skoler og BFO'er, der ligger fysisk på samme matrikel, som skolerne er ikke
omfattet projektet for opgradering af trådløst netværk, da de netop har opgraderet eller er i
gang med at få opgraderet trådløst netværk i forbindelse med udrulning af fiber og AULA
projektet på skolerne.

Projektet omfatter gennemførelse af site surveys til afdækning af behov for den enkelte
lokation, el-arbejde og indkøb af ekstra AP'er (access points). For de lokationer, hvor Ballerup
Kommune ikke ejer ejendommene, koordineres udvidelse af trådløst netværk med IT-
Forsyningen og udlejere som fx boligselskaber, da det ligeledes kan omfatte el-arbejde mm.



som skal aftales mellem de to parter.

Opgradering af trådløst netværk dækker ikke borgernes behov for trådløst netværk i boliger fx
på bosteder eller plejecentre, da dette ikke er en kommunal opgave. Dog vil der i de fleste
boliger være dækning, da personalet vil have behov for fx registrering i omsorgssystem hos en
beboer.

Projektet foreslås gennemført i 2021.

Projektet vil indgå som forslag til nyt anlægsprojekt i det administrative budgetforslag for 2021,
som præsenteres for Økonomiudvalget i august 2020. Der ønskes en kvalificering af projektet
fra Digitaliserings- og Teknologiudvalgets side i forhold til en anbefaling til Økonomiudvalget.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Digitaliserings- og Teknologiudvalget

Indstilling

Center for Politik og Organisation indstiller, at

Der gives en anbefaling til Økonomiudvalget ved fremlæggelse af det administrative1.
budgetforslag for 2021 i forhold til bevilling af 3 mio. kr. til projekt for opgradering af
trådløst netværk på udvalgte eksterne lokationer.

Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

Det anbefales, at der afsættes 3 mio. kr. til opgradering af trådløst netværk på udvalgte
lokationer, som beskrevet i sagen. Dog skal der i forbindelse med fremlæggelse af det
administrative budgetforslag for 2021 være medtaget beregninger for, at projektet skal omfatte



alle decentrale lokationer.

Punkt 6 Eventuelt

Beskrivelse
Hella Hardø Tiedemann (A) spurgte til løsninger, der kan sikre, at medlemmer kan deltage1.
virtuelt til politiske møder, når fysiske møder genoptages formodentlig efter
sommerferien. Administrationen undersøger pt. dette.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 7 LUKKET Status for it-mæssig understøttelse af
Kommunalbestyrelsen

Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

I forbindelse med test af AgendaLive skal der tilføjes et punkt ved afslutning af de fire møder for
evaluering af brugen af AgendaLive.
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